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          ROMÂNIA  

JUDEŢUL HUNEDOARA 

MUNICIPIUL ORĂŞTIE 

CONSILIUL LOCAL 

 

 

PROCES VERBAL 

 

 

 Încheiat astăzi, 20 aprilie 2023 cu ocazia ședinței extraordinare convocată de 

îndată a Consiliului local al municipiului Orăștie. 

 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu două zile înainte de data stabilită. 

 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți               

18 consilieri locali. Lipsește nemotivat dl consilier local Depcia Gheorghe Sorin. 

 La ședință participă viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian, secretar general 

Călin Costoiu și funcționari publici din cadrul aparatului de specialitate al 

Primarului. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 

ordinare din data de 30 martie 2023 a fost pus la dispoziția consilierilor locali și 

întreabă dacă există obiecții cu privire la acesta.  

 Procesul verbal este supus la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi.  

 Președintele de ședință, dl consilier local Secui Adrian Iulian prezintă 

următorul proiect al ordinii de zi :   

 1.Proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii proiectului și a cheltuielilor 

pentru obiectivul “Casarea autovehiculelor uzate în Municipiul Orăștie”. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian propune : 

 2.Întrebări-interpelări. 

 Președintele de ședință supune la vot proiectul ordinii de zi împreună cu 

propunerea de completare, care este aprobat în unanimitate. 

 La primul punct al ordinii de zi sunt prezentate motivele inițierii proiectului 

de hotărâre privind aprobarea depunerii proiectului și a cheltuielilor pentru 

obiectivul “Casarea autovehiculelor uzate în Municipiul Orăștie”. 

 Dna șef birou Doboș Carmen dă citire raportului întocmit de Biroul Strategii, 

Dezvoltare Durabilă și Relații Internaționale. 

 Dl consilier local Jula Radu Ioan prezintă raportul de avizare al comisiei 

pentru activități economico-financiare. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian întreabă că, din experiența anilor 

anteriori se poate estima când se va da startul acestui program? 

 Dna Doboș Carmen precizează că, după ce se va semna contractul de 

finanțare, în următoarele zile vom depune cererea de transfer a sumelor alocate de 

către Administratie Fondului pentru Mediu, iar aceasta are obligația ca în termen 

de 30 de zile să ne vireze sumele. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian întreabă mai exact când va demara în 

luna iunie sau iulie, anul trecut în ce perioada a început programul?  
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 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și menționează faptul că, anul 

trecut nu s-a derulat acest program, a fost adoptat Ordinul nr.2261/2022 prin care 

s-a aprobat ghidul, dar nu a fost pus în aplicare nu a existat finanțare pentru 

derulare acestuia. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian întreabă că, după ce se va da drumul 

programului, vor exista ceva instrucțiuni, fiindcă cetățenii nu au de unde să știe de 

acest program. 

 Dna Doboș Carmen arată că, ulterior semnării contractului de finanțare va 

trebui aprobată procedura internă care va fi supusa aprobării consiliului local și 

vom vedea ce modificări sau completări sunt necesare a fi aduse acesteia. 

 Dl consilier local Secui Adrian Iulian întreabă dacă prin hotărârea de 

aprobare a procedurii se va putea suplimenta și numărul de mașini propuse spre 

casare. I se răspunde de către dna Doboș Carmen care precizează că, nu se va 

putea modifica numărul autovehiculelor propuse a fi casate. De asemenea, nu se 

va putea modifica nici suma alocată în acest scop, semnarea contractului de 

finanțare se va face pe suma alocata de către Administrația Fondului pentru Mediu 

pentru anul 2023. 

 Dl consilier local Bulz Dionisie arată că, ceea ce propunem acuma și 

înaintăm spre aprobare și se face solicitare pentru contract, după ce se aprobă de 

către Administrația Fondului pentru Mediu, cât se aprobă atâta rămâne, deci 

trebuie să fim atenți cât și ce solicităm, dacă noi solicităm casarea a 100 de 

autovehicule, ei nu o să ne aprobe pentru 200 de autovehicule.   

 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie întreabă dacă acest proiect se adresează 

persoanelor fizice și/sau persoanelor juridice nu se precizează în proiect cine poate 

participa la acest program. 

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, conform ghidului de 

finanțare sunt eligibile doar persoanele fizice, cele juridice nu pot participa. 

 Dnii consilieri locali Zvîncă Mihai Caius și Secui Adrian Iulian propun 

modificarea art.4 al proiectului de hotărâre, care va avea următorul cuprins : 

„Numărul autovehiculelor uzate din municipiul Orăștie estimat a face obiectul 

acordării stimulentului este de 500 de autovehicule”. Dl consilier local precizează 

că, în conformitate cu Ghidul Administrației Fondului pentru Mediu „Programul 

privind casarea autovehiculelor uzate” un solicitant poate obține finanțare pentru 

cel mult 500 de autovehicule uzate, dacă UAT-ul are o populație cuprinsă între 

10.001 și 50.000 de locuitori. Municipiul Orăștie având un număr de aproximativ 

16000 locuitori, poate obține finanțare pentru cel mult 500 autovehicule uzate. 

Parcul de mașini al orașului este învechit și este foarte important pentru 

administrația locală să se reducă poluarea în oraș și un număr cât mai mare de 

orăștieni să beneficieze de acest program. De asemenea, dl consilier local 

menționează faptul că, 80% din sumă este asigurată de la bugetul de stat, diferența 

de 600 lei pentru un solicitant este plătită din bugetul local, cu cât reușim să 

atragem mai mulți bani de la bugetul național este în avantajul municipiului 

Orăștie. Dl consilier local este de părere că, trebuie să aplicăm pentru suma 

maximă care este prevăzută în ghidul de finanțare, de exemplu municipiul Deva a 

propus 1000 de autovehicule, municipiul Oradea a depus cerere pentru 5000 de 

autovehicule, deci au mers pe maximul permis. 
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 Dnii consilieri locali Zvîncă Mihai Caius și Secui Adrian Iulian propun 

modificarea art.2 al proiectului de hotărâre, care va avea următorul cuprins : „Se 

aprobă cheltuielile aferente implementării acestui proiect în cuantum de 1.500.000 

lei din care : 

 - suma de 1.200.000 lei reprezintă finanțarea nerambursabilă din partea 

Administrației Fondului de Mediu – Fondul pentru Mediu 

 -  suma de 300.000 lei reprezintă contribuția proprie a UAT Municipiul 

Orăștie care va fi suportată din bugetul local”.  

 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian precizează că, dacă solicităm casarea 

a 500 de autovehicule, trebuie să avem prevăzută suma aferentă în bugetul local, 

dacă ni se aprobă maximul ce vom face. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, banii vor fi dați înapoi pentru 

ce nu am cheltuit, important este să aprobăm pe numărul maxim de autovehicule 

permis de ghidul de finanțare. 

 Dl consilier local Bota Adrian consideră ca, proiectul de finanțare este în 

avantajul nostru, putem să casăm autovehiculele uzate, ni se dă această posibilitate 

să casăm cât mai mult, propunerea este de 50 autovehicule, dar ne punem o limită 

atât de îngustă, se vor casa doar 50 de mașini și restul vor rămâne tot așa, trebuie 

să profităm și să casăm cât mai multe mașini.    

 Dl secretar general Călin Costoiu precizează faptul că, amendamentele au 

fost înregistrate și depuse la secretarul general.  

 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea 

amendamentelor și a proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 

 Amendamentul nr.1 este supus la vot fiind consemnate 7 voturi „pentru”, un 

vot „împotrivă”, iar 10 consilieri s-au abținut de la vot. 

 Amendamentul nr.2 se supune la vot fiind consemnate 7 voturi „pentru”, un 

vot „împotrivă”, iar 10 consilieri s-au abținut de la vot. 

 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat cu 11 voturi „pentru”, două 

voturi „împotrivă”, iar cinci consilieri locali s-au abținut de la vot. 

 Se adoptă Hotărârea nr.78/2023 privind aprobarea depunerii proiectului și a 

cheltuielilor pentru obiectivul “Casarea autovehiculelor uzate în Municipiul 

Orăștie”. 

 La ultimul punct al ordinii, „Întrebări-interpelări”, dl consilier local Zvîncă 

Mihai Caius arată ca, a citit că s-a majorat tariful la apă potabilă începând cu data 

de 1 aprilie 2023, iar în legislație este prevăzut că, hotărârile privind modificarea 

tarifelor se iau de către consiliul local. 

 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian precizează că, în anul 2020 a fost 

adoptată o hotărâre de consiliu local prin care am mandat Consiliul de 

administrație pe o perioadă de 4 ani în acest scop, iar în fiecare an până la 1 aprilie 

au obligația să prezinte noul tarif, care este transmis către A.N.R.S.C spre avizare. 

 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, există o strategie de 

tarifare care face parte din contractul de delegare, care se aproba o dată la 5 ani, în 

fiecare an se poate majora prețul până la data de 1 aprilie, SC Activitatea Goscom 

SA Orăștie a depus documentația la A.N.R.S.C pentru avizare și a fost tariful a 

fost majorat doar cu rata inflației, este obligatoriu a se aplica rata inflației.  
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 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, se poate să nu se mărească, 

dacă consiliul local hotărăște în acest sens, societățile de utilități publice sunt 

obligate atunci când măresc tarifele să le ia împreună cu consiliul local. 

 Dl secretar general Calin Costoiu menționează că, da, dacă nu există 

asociație de dezvoltare intercomunitară, la noi există A.D.I APAZOR, pe care 

consiliul local l-a împuternicit în acest sens și care aprobă în cadrul ședinței 

asociației tarifele, la noi s-a aprobat în cursul anului trecut și s-a întocmit un act 

adițional la contractul de delegare, iar prețul a crescut cu aproximativ 15% prin 

aplicarea ratei inflației. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius este de părere că, Consiliul local poate 

să scadă prețul. 

 Dl secretar general intervine și precizează că, activitatea trebuie să fie 

sustenabilă, altfel se consideră subvenție și nu este în regulă. 

 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, atunci înseamnă că, consiliul 

local nu mai are ce sa facă în aceasta privință, SC Activitatea Goscom SA Orăștie 

va stabili ce preț vrea, iar noi nu vom putea interveni. 

 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, propunerea de modificare 

a prețului se stabilește cu avizul A.N.R.S.C, este o strategie de tarifare care se 

bazează pe planul de afaceri.   

 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 

 

 

         Președinte de ședință,                                                         Secretar General,                                                    

         SECUI Adrian Iulian                                        jr.Călin COSTOIU 


